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Premiér v demisi Jiří Rusnok při svém výstřelu od boku na Akademii věd použil náš Ústav organické chemie 
a biochemie jako jediný pozitivní příklad úspěšné vědy. Obvykle je příjemné být pochválen, v tomto případě 

se ale musíme proti výrokům pana premiéra v demisi důrazně ohradit. Hluboké nepochopení smyslu a 
významu základního výzkumu ze strany premiéra v demisi je velmi znepokojivé. Miliardy, které dnes z léků 

profesora Holého plynou, jsou výsledkem dlouhých desetiletí trpělivého, zdánlivě zcela nepraktického 
výzkumu, a nikdy by nevznikly bez dobře načasovaného vstupu farmaceutické firmy z USA. Naše vláda by se 
místo nepodložených útoků na nejlépe fungující vědeckou instituci v ČR měla promyšlenou politikou 
pokusit dosáhnout toho, že příště už by průmyslový partner našich vědců mohl být i z Česka. Podobně jako 
v Izraeli, o kterém se právem mluví jako o „start-up“ zemi, by například stát mohl na sebe vzít část 

finančního rizika, které s sebou vývoj nových technologií nutně přináší. Místo toho, jak ukázalo šetření Rady 
vlády, mizí miliardy korun na vědu v nesmyslných aplikačních projektech s nulovým efektem nebo dokonce 
ve skrytém sponzoringu místních firem. Jiří Rusnok má samozřejmě pravdu, když říká, že v naší vědě je co 
zlepšovat, při své střelbě na Akademii věd ale míří proklatě nízko.  
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